
 

 

                      

Z Á P I S 
 

z 5. jednání Komise školství, vzdělávání a demografie  

konané dne 27.09.2023 
  

 

 

Dne 27.09.2023 se uskutečnilo jednání Komise školství, vzdělávání a demografie zřízené Radou 

města Karlovy Vary. 

 

 Místo jednání: Zasedací místnost Magistrátu města Karlovy Vary, 5. patro 

Doba jednání: Jednání bylo zahájeno v 15:00 hodin a skončeno v 16:45 hodin 

Přítomni:  Mgr. Bc. Hana Žáková, Daniela Bouzová, Mgr. Radka Hodačová,  

  Mgr. Miroslav Peer, Helena Pourová, MUDr. Jan Valeš (příchod 15:20, 

odchod 16:30) 

Omluveni:  Mgr. Vladimír Hůrka  

Neomluveni:  / 

Hosté:  Martin Dušek – náměstek primátorky 

  Miroslav Vaněk – náměstek primátorky 

  Ing. Bc. František Škaryd – vedoucí OKŠT 

  Bc. Dana Kohlíková – ředitelka DDM Karlovy Vary 

   

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání 

2. Schválení zápisu ze 4. jednání komise ze dne 14.06.2023 

3. Představení nové tajemnice komise  

4. Informace o fungování letních pobytových táborů  

5. Žádost o stanovisko obce k působnosti ZŠ Erazim 

6. Pastelkovné 

7. Počty dětí a žáků škol – navyšování kapacit mateřských a základních škol 

8. Průběh oprav škol a školských zařízení  

9. Oplocení areálů mateřských a základních škol 

10. Různé 

 

Jednání zahájila a řídila předsedkyně komise Mgr. Bc. Hana Žáková.  
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1. Schválení programu jednání   

 

Navržený program byl všemi přítomnými členy komise schválen. 

 

2. Schválení zápisu ze 4. jednání komise ze dne 14.06.2023 

 

Zápis č. 4 / 2023 ze dne 14.06.2023 byl schválen v předloženém znění.  

 

Hlasování: 

pro: Mgr. Bc. Hana Žáková, Daniela Bouzová, Mgr. Radka Hodačová,  

  Mgr. Miroslav Peer, Helena Pourová  

proti:        nikdo 

zdržel se:     nikdo 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

3. Představení nové tajemnice komise 

 

Předsedkyně komise Mgr. Bc. Hana Žáková představila členům komise novou tajemnici komise. 

 

4. Informace o fungování letních pobytových táborů 

 

Na jednání komise byla pozvána ředitelka DDM Karlovy Vary Bc. Dana Kohlíková. Ředitelka 

organizace informovala o aktuálním stavu táborových základen – Vladař u Žlutic a Studánka u 

Aše, shrnula vybavení a kapacitu jednotlivých táborů, jejich výhody a nevýhody. Dále poskytla 

data o obsazenosti jednotlivých turnusů letních pobytových táborů a předložila vyúčtování 

předmětných táborů za rok 2022.  

 

Náměstek primátorky Miroslav Vaněk informoval členy komise o investicích a opravách 

jednotlivých táborových základen. Statutární město Karlovy Vary táborové základny převzalo od 

Karlovarského kraje v roce 2017 v souvislosti s převodem zřizovatelských kompetencí k Domu 

dětí a mládeže Karlovy Vary. Za posledních šest let byly investovány velké finanční prostředky 

do vylepšení tábora Vladař u Žlutic. Náměstek primátorky Miroslav Vaněk rovněž upozornil, že 

v současné ekonomické situaci je pro město dále neudržitelné pravidelně investovat finanční 

prostředky do rozvoje obou táborových základen.  

 

Náměstek primátorky Martin Dušek zhodnotil kapacitu a naplněnost jednotlivých turnusů letních 

táborů, v této souvislosti upozornil, že obsazenost dětmi s trvalým bydlištěm na území města 

Karlovy Vary ani u jednoho tábora nepřesahuje hodnotu 50%.  

 

V rámci diskuse byla dále otevřena témata zajištění dostatečného množství pitné i užitkové vody, 

stavu a nosnosti příjezdových cest, nevyhovujícího až havarijního stavu některých objektů 

v areálech táborových základen.   

 

Komise se bude tímto bodem zabývat na svém dalším jednání. Přítomní členové komise se 

rovněž dohodli, že v rámci výjezdních zasedání postupně navštíví obě táborové základny Vladař 

u Žlutic a Studánka u Aše. 
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5. Žádost o stanovisko obce k působnosti ZŠ Erazim 

 

Přítomní členové komise vzali na vědomí informace zaslané subjektem Vila Verde, z.s., který je 

zřizovatelem svobodných a demokratických škol v České republice. Školy tohoto typu jsou již 

otevřeny v Opavě, Ústí nad Labem, Týně nad Vltavou, Šlapanicích a Třinci. S ohledem na 

provedený průzkum zájmu uvažují o otevření další školy na území města Karlovy Vary.  

 

Přítomní členové komise se dohodli, že dalšího jednání se zúčastní zástupce Vila Verde, z.s. 

k zodpovězení dotazů jednotlivých členů komise. 

 

Finální rozhodnutí nebylo přijato, komise se bude tímto bodem zabývat na svém dalším jednání. 

 

6. Pastelkovné 

 

Vedoucí odboru Ing. Bc. František Škaryd informoval členy komise o schválení pastelkovného, 

jedná se o částku ve výši 1 000 Kč na jednoho žáka, která je určena na vybavení žáků 1. tříd 

základních škol školními pomůckami. Celkově se jednalo o částku 533 000 Kč, která je školám 

zasílána formou navýšení provozního příspěvku.  

 

Výše pastelkovného pro školní rok 2023/2024 pro jednotlivé ZŠ: 

ZŠ Mozartova 7        10 000,00 Kč  

ZŠ a ZUŠ Šmeralova 15   50 000,00 Kč  

ZŠ 1. máje 1     34 000,00 Kč  

ZŠ jazyků, Libušina 31    52 000,00 Kč  

ZŠ Dukelských hrdinů, Moskevská 25  42 000,00 Kč  

ZŠ J. A. Komenského, Kollárova 19  76 000,00 Kč  

ZŠ Poštovní 19     62 000,00 Kč  

ZŠ Konečná 25     45 000,00 Kč  

ZŠ Krušnohorská 11    73 000,00 Kč  

ZŠ Truhlářská 19    89 000,00 Kč  

 

7. Počty dětí a žáků škol – navyšování kapacit mateřských a základních škol 
 

Vedoucí odboru Ing. Bc. František Škaryd informoval členy komise o aktuálním počtu dětí 

v mateřských školách, počtu žáků v základních školách a maximálních kapacitách škol 

evidovaných v Rejstříku škol a školských zařízení.  

 

Ve školním roce 2021/2022 do mateřských škol na území města Karlovy Vary docházelo celkem 

1 237 dětí, ve školním roce 2022/2023 se tento počet navýšil na hodnotu 1 278 dětí.  

 

Ve školním roce 2021/2022 do základních škol na území města Karlovy Vary docházelo celkem 

4 223 žáků, ve školním roce 2022/2023 se tento počet navýšil na hodnotu 4 740 žáků.  

 

V současnosti je kapacita dostatečná a jsou vytvořeny i rezervy v případě nahodilého zvýšení 

počtu dětí v mateřských a počtu žáků v základních školách. 
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8. Průběh oprav škol a školských zařízení  

 

Náměstek primátorky Martin Dušek informoval o průběhu oprav škol a školských zařízení. 

Některé akce byly zrealizovány v průběhu letních prázdninových měsíců, větší a časově 

náročnější investiční akce pokračují i po zahájení školního roku. Aktuální situace ve školách byla 

rovněž jedním z bodů programu porady ředitelů škol a školských zařízení, která se konala na 

magistrátu města dne 07.09.2023.  

 

9. Oplocení areálů mateřských a základních škol 
 

Náměstek primátorky Martin Dušek informoval o aktuálním stavu oplocení areálů mateřských a 

základních škol. V současnosti jsou všechny areály oploceny a průběžně se opravují. 

 

10. Různé 

 

 Předsedkyně komise Mgr. Bc. Hana Žáková otevřela téma postupné adaptace nově 

nastupujících dětí v mateřských školách. K tomuto tématu se komise vrátí na některém ze 

svých dalších jednání.   

 Dne 25.10.2023 od 14:00 hodin se uskuteční výjezdní zasedání komise na táborovou 

základnu Vladař u Žlutic. 

 Dne 08.11.2023 od 14:30 hodin se uskuteční výjezdní zasedání komise na táborovou 

základnu Studánka u Aše. 

 

 

 

Termín příštího jednání komise byl stanoven na den 25.10.2023 od 14:00 hodin – odjezd 

všech členů komise od budovy Magistrátu města Karlovy Vary, Moskevská 21. 

 

 

 

Dne: 29.09.2023 

 

Zapsala: Ing. Kateřina Wisniowská, tajemnice komise _____________________ 

              

         _____________________ 

              Mgr. Bc. Hana Žáková  

                 předsedkyně komise 

 

 

 

 

 


